

SMALLPOX SURVEILLANCE

► The most critical areas for verification of interruption of smallpox transmission are now considered to be southern Ethiopia, north-eastern Kenya, and Somalia. Special case search activities, which are to last six months, started in mid-March.

	No. of weeks since last known case
	Nb. de semaines écoulées depuis le dernier cas connu
Ethiopia — Ethiopie	0
Kenya	14
Somalia — Somalie	0

SURVEILLANCE DE LA VARIOLE

► On considère maintenant que, pour la vérification de l'interruption de la transmission, les zones les plus importantes sont le sud de l'Éthiopie, le nord-est du Kenya et la Somalie. Des activités spéciales de recherche des cas, qui doivent durer six mois, ont commencé à la mi-mars.

ETHIOPIA. — In week number 18, two smallpox outbreaks each consisting of two cases have been reported, one from Bale Region and the other from Hararghe Region. Both outbreaks occurred in areas adjacent to Somalia and are believed to have been imported from Somalia.

SOMALIA. — In week number 18, an additional 114 new cases have been detected in six previously infected Regions. Total outbreaks recorded since 1 January 1977 presently number 100, of which 90 are active. Total cases number 280. All have been detected in nine Regions of southern Somalia.

ETHIOPIE — Deux poussées de variole de deux cas chacune ont été signalées au cours de la semaine numéro 18, l'une dans la Région de Bale et l'autre dans la Région d'Hararghe. Comme ces deux poussées se sont produites dans des zones limitrophes de la Somalie, on pense qu'elles ont été importées de ce pays.

SOMALIE. — Dans le courant de la semaine numéro 18, 114 cas nouveaux ont été dépistés dans six Régions précédemment infectées. Depuis le 1^{er} janvier 1977, on a enregistré au total 100 poussées épidémiques, dont 90 sont encore des foyers actifs. Le nombre total des cas s'élève à 280. Tous ont été dépistés dans neuf régions du sud de la Somalie.